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(Данас, 20.07.2009)

  

- Постало је потпуно занемарљиво све што се тиче прошлости са Социјалистичке партије
Србије, јер ми смо опредељени за садашњост и будућност. Оцењујемо да смо потребни
Србији. Најважнији закључак са прошлонедељне скупштине СПС је констатовање да је
приоритет партије деловање у правцу европских интеграција.

  

Такође, утврђено је да је од изразите важности да странка што пре постане чланица
Социјалистичке интернационале - истиче потпредседница СПС Славица Ђукић
Дејановић у разговору за Данас обављеном поводом 19. рођендана те партије и
страначке скупштине, на којој су социјалисти заузели јасан проевропски курс. Ипак,
остало је и понеко неодговорено питање.

  

Да ли би СПС требало да се експлицитно огради од политике коју сте водили
током деведесетих, ако се има у виду и ваша тежња за чланством у
Социјалистичкој интернационали?

  

- На Скупштини, прошлог петка, уопште се није анализирала прошлост већ задаци које
треба испунити на путу ка ЕУ. Такође, бавили смо се елиминисањем свих препрека за
чланство у Интернационали, али не и односом према прошлости.

  

Да ли ћете се питањем прошлости бавити онда на наредном Конгресу СПС?

  

- Конгрес странке ће се бавити кадровским питањима, односно поверењем у
функционере и носиоце нашег политичког програма. Анализираћемо резултате рада и
програмске циљеве поново верификовати. Дакле, то питање неће бити тема.

  

Да ли то значи да СПС никада неће изаћи са јасним ставом којим се ограђује од
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политике Слободана Милошевића? 

  

- Ми се овога пута нисмо тиме бавили, а ја не могу говорити о нечему што ће бити или
неће бити. Свака странка је имала своје успоне и падове, па и СПС. То значи да се
делима већ дистанцирамо од оних садржаја из прошлости који су нам нанели штету.
Примера ради, односом према управо вама, медијима.

  

Чега се никада нећете одрећи када је реч о том периоду?

  

- Залагање за очување територијалног суверенитета и интегритета земље је нешто што
ћемо увек одређивати као приоритет. Косова се никада нећемо одрећи. Социјална
правда уз неприхватање свега онога што представља либерални капитализам је наш
неприкосновени циљ.

  

На Скупштини странке, председник Ивица Дачић говорећи о прошлости није ни
поменуо име Слободана Милошевића. Да ли то говори о вашем избегавању да
осудите дела која је он починио као лидер СПС?

  

- Дачић добро познаје менталитет наших људи и циљеве партије. Начин на који се он
односи према том питању управо је начин на који се и треба односити.

  

Окарактеришите тај начин?

  

- Карактеришем га управо онако како сте га ви доживели у вашем питању.

  

Борис Тадић је на Скупштини СПС упутио речи хвале за храброст и деловање
Ивице Дачића. Како коментаришете наводе да је ваша странка изгубила
идентитет и да постаје лево крило ДС?
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- Наш најзначајнији гост на Скупштини свакако да је био Борис Тадић. Ми се додирујемо
у програмима са ДС и то је утврђено још пре годину дана када је направљен политички
компромис приликом формирања Владе Србије, али и потписивањем Декларације о
политичком помирењу. То, у овом тренутку, не прети да ће угасити идентитет било које
партије. Каква ће бити политичка будућност, то сада не можемо знати.

  

Да ли је став СПС о неуласку у НАТО непромењив или као и ДС сматрате да није
још тренутак за чланство?

  

- Ране везане за НАТО бомбардовање су још толико свеже да није време да експлицитно
говоримо о тој теми.

  

Будући да су све земље чланице ЕУ, али и све земље из региона, прихватиле
препоруку Савета Европе о усвајању декларације којом се осуђује геноцид у
Сребреници, има ли изгледа да СПС гласа за такав документ?

  

- Никада нећемо подржати документ који би класирао ратни злочин као већи или мањи.
Сви ратни злочини биће и од нас осуђени, али ниједан појединачно, што значи да такав
документ никада неће добити нашу подршку. Спремни смо да учествујемо у стварању
докумената који ће осудити све злочине.

  

Ово кажете упркос чињеници да су многе европске земље усвојиле такву
декларацију?

  

- О томе одлучују грађани преко својих представника у парламенту. Ја вам саопштавам
лично мишљење и став партије који, у овом тренутку, представља и становиште државе.
Шта ће се догодити у будућности, то вам не могу рећи.

  

Како ћете се поставити према евентуалној одлуци Републичког одбора о сукобу
интереса која би вас прогласила кривом?
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- Пре него што сам почела да обављам функцију председнице парламента консултовала
сам законе како бих увидела могућности за обављање других хонорарних послова.
Надам се да ће Одбор коректно урадити свој посао и донети ваљану процену на основу
докумената које ћу им ја доставити. Уколико процени да јесам у сукобу интереса,
наравно да ћу уважити ту одлуку и учинити како ми наложе.

  

Милица Делевић, директорка владине Канцеларије за европске интеграције,
оценила је да Народна скупштина „постаје шампион интеграција“ због брзине
усвајања закона. Да ли сте задовољни овом оценом?

  

- Ми ћемо наставити с демократском и квалитетном расправом и ефикасношћу приликом
доношења закона. И посланици опозиције су заслужни за постигнуто и надам се да ће
тако бити и убудуће.

  

(Разговарала Снежана Чонградин)
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